



Referat for Hovedbestyrelsesmøde den 12. februar 2026

Til stede: Jan Pedersen, Claus Hansen, Per Springborg (online), Lotte Fønskov, Inge Madsen, Frank Ewald, Jørn Jensen, Ulrik Kristensen og Niels Jørgen Johansen
Ref.: Susanne Hvid

1. Godkendelse af referat af online hovedbestyrelsesmøde den 11. september.

Referatet blev godkendt og underskrevet

2. Regnskab 2025.

Regnskabet er gennemgået på forudgående økonomiudvalgsmøde med revisoren.
Der var ikke yderligere kommentarer til regnskabet fra Hovedbestyrelsen.

3.

4. Ny kontingentstruktur (Bilag 1)

En gruppe bestående af Claus, Jørn, Inge, Frank, Christine, Britt og Susanne har hen over efteråret arbejdet på et oplæg til forskellige medlemsmuligheder.

Billedet, der tegner efter de 2 møder med fokusgrupperne:

4 nye medlemskabstyper, Bronze sport - Bronze avl – Sølv - Guld.

Bronze sport er til ryttere, der skal være medlem for at ride til vores arrangementer. Måske kan det afføde flere medlemskaber af DVRK.

Bronze avl er for avleren, der ikke lige er aktiv, men gerne vil holde fast ved forbundet, og stadig have stemmeret.

Sølv: Er for avleren, der ønsker at fremstille føl eller 2 års, med stemmeret.

Guld: Er hele pakken, som vi kender i dag, + en masse ekstra tiltag som medlemsfordele, herunder leverandøraftaler.

Planen er nu, at vi arbejder videre med de ting, vi har fået retur efter vore fokusgruppemøder. Vi har også overvejet at lave et spørgeskema på enkelte elementer, i samarbejde med Ridehesten, så de også får forståelse for medlemmernes ønsker.

Hovedbestyrelsens forslag til Repræsentantskabsmødet:

Hovedbestyrelsen gives mandat til at ændre kontingentstrukturen i Dansk Varmblod med ikrafttræden primo 2027.

Den nye kontingentstruktur vil være fleksibel og tilrettelægges således, at den tilgodeser det



enkelte medlems behov.

Der vil samtidig blive arbejdet målrettet på langt flere medlemsfordele for Dansk Varmblods medlemmer.

Nugældende vedtægters § 20 udgår.

Der er bred opbakning i hovedbestyrelsen til ordlyden i forslaget

5. Indkomne forslag (Bilag 2 vedhæftet)

Forslag fra Mogens Pedersen (Bilag 3)

Lotte: der har været en generel utryghed blandt de frivillige på grund af de sager, der har været i det forgangne år. Vore frivillige er bange for at gribe ind i forskellige situationer.

Mogens Pedersen har sendt et konkret forslag, som samler Code of Conduct i et dokument, og som er formuleret som en kontrakt mellem deltagere i forbundets arrangementer og forbundet. Det blev besluttet, at en advokat skal gennemgå ordlyden af dokumentet.

Lotte undersøger i regionen, om forslaget fra Mogens Pedersen kan tiltrædes i stedet for det af regionen fremsatte.

6. Ridehesteauktion online

Ulrik – udvalget gik i gang i sommeren 2025 med at lave betingelserne klar. På tilmeldingen til forbesigtigelsen kunne man krydse af, om man var interesseret i at sælge på en online auktion. Udvalget var ude til alle forbesigtigelser for at ”sælge” konceptet. Auktionen blev aflyst, pga. for lidt interesse.

Udvalget har også talt om en embryo-auktion, men her er betingelserne ikke på plads endnu, så det bliver ikke klar til Hingstekåringen – auktionsudvalget arbejder videre.

7. Status medlemsblad

Jan, Claus og Mogens Pedersen har været til flere møder med Ridehesten.

Claus – vi har netop haft et redaktionsmøde, som var vældig positivt.

Der er ikke opnået enighed om ændringer i forhold til gældende kontrakt.

8. Dansk Varmblod Rideklub og Baltic Cup

Jan – er Dansk Varmblods Rideklub økonomisk forpligtet i forbindelse med Baltic Cup?

Inge – Dansk Varmblods Rideklub skal kun stå for afregning af officials. DAV er økonomisk ansvarlig.

Inge – hvis der i fremtiden kommer en henvendelse til Rideklubben om involvering i stævneaktivitet, så skal hb orienteres om det.



9. Meddelelser

Jørn – Vi arbejder på Baltic Cup og vi arbejder på en ny kontrakt med Århus Rideklub. Skolen – vil gerne udvide og have flere elever. Det kræver nogle omstruktureringer for Vilhelmsborg –

Har også være til Landsudvalgsmøde – der har været underskud i 2025 og der budgetteres også underskud for 2026.

Region 5 – formanden for regionen ønsker ikke at fortsætte, der skal holdes bestyrelsesmøde i nærmeste fremtid for at finde en ny kandidat.

Hippologisk selskab er under afvikling – i fremtiden skal DAV overtage museet og administrationen af Herskabsstalden.

Lotte – Region 2 har jo også fået ny formand – det har sat gang i en masse arrangementer og aktiviteter.

UVM-udvalget har lavet en drejebog for arrangementet. Vi skal de næste 2 år være på Randbøl til første udtagelse, mens anden udtagelse skal ligge på Vilhelmsborg.

Per – Region 1 – både formand og Hovedbestyrelsesmedlem, er på valg, og begge vil gerne tage en tur mere på posterne.
Fremhævede det gode samarbejde med region 2.

Kunne godt ønske sig at have set regnskabet lidt tidligere.

Claus – status på Herning – der er god opbakning fra ryttere både CDI1*, CDI3* og CDI5*. VIP-sponsorer er vi meget tæt på at være på samme niveau som sidste år.

Billetsalget går også fint

Standsalget er også en smule over budget.

Jan og Claus har været til møde i MCH – omkring besparelser, som har været et positivt møde.

Avlermiddag – de danske avlere der har en hest med i unghestechampionatet eller en danskavlet hingst bliver onsdag aften inviteret til avlermiddag. Der er fundet en del sponsorer, der bakker op om projektet.

Ulrik – auktionsudvalget fungerer godt – alle involverer sig og tager ansvar.

I region 6 har en gruppe stablet et arrangement på benene i Herning med spændende foredragsholdere.

Frank – UVM -udvalg springning, Bo, Christian og Frank – fortsætter med det koncept, man har kørt i 2025, som fungerede rigtig godt. Vi er lidt i limbo i øjeblikket, for vi ved ikke om der bliver et Teams Trophy i 2026.

Regionen – har et godt samarbejde i bestyrelsen og der er stor opbakning til de arrangementer der bliver arrangeret. Vi får i regionen påtalt af medlemmerne, at budgettet ikke er klar i december, som det står i vores regelsæt.



Inge – Har også holdt en masse kurser i regionen – hvor der deltager mange også ikke-medlemmer.

Formand og hb- medlem stiller sig til rådighed for endnu en periode.

Ung i DV – vi skal til VM til sommer – der er planlagt en del kurser inden da.

Der har været 1 runde i DM i hest og der har været største antal deltagere nogensinde.

Ung i Dansk Varmblod har rakt ud til drenge i ridesporten omkring at mødes på stand i Herning – vi har aftalt en fælles meet and greet.

NADWA – der kommer ca. 12 personer til Herning.

Joe – Ulrik og Joe: oplæg omkring et kompetenceudvalg er i proces.

På vores medlemsmøde havde vi Jørgen Kold oppe, det var et rigtig godt møde. Vi har også haft Mogens på besøg, som gjorde et godt indtryk.

Jan – har brugt en del arbejde på dyrlægerne og den dialog, som er i gang. Der kommer respons fra dem i næste magasin af ridehesten.

WBFSH – der skal finde en ny ”organizer” af ”Valkenswaard” – der er flere i spil.

Claus forslag til ændring i Kapitel 3 – Forbundets virksomhed - Driften

§19 stk. 2 – vil gerne have det flyttet til 22 februar.

Under repræsentantskabet - §13 skal der ændres i datoer.

Under Økonomiudvalget - §3 teksten skal ændres så budget er klar i første kvartal

Hovedbestyrelsen bakker op om foreslåede ændringer.

10. Eventuelt

Claus – avlsledelsen har fundet 5 dommer aspiranter, som de arbejder videre med. Der er dommerkonference den 28/3, hvor de også er med.

Jørn – kunne godt tænke mig at vi udveksler referater regionerne i mellem, både som inspiration og vidensdeling

Ulrik – har man tænkt på en ny folkevalgt revisor, hvis Mogens bliver valgt som formand?

Per – Bent Povlsen fra Bornholm går af efter 47 års tjeneste.

Hovedbestyrelsen inviteres med til avlermiddagen onsdag aften i Herning.

Ref. Susanne Hvid